
Protokół  Nr XV/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 28 grudnia  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1000,  a  zakończono o godz. 1100.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych.

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Uchwalenie budżetu gminy na 2008 r.:

1) wystąpienie Wójta Gminy;
2) odczytanie projektu uchwały budżetowej;
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
4) odczytanie opinii Komisji Finansów i Budżetowej;
5) stanowisko Wójta Gminy wobec złożonych wniosków;
6) dyskusja nad projektem budżetu;
7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
8.  Wolne wnioski i informacje.
9.  Wnioski mieszkańców. 
10.  Sprawy różne.
11.  Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.
12. Zakończenie obrad.

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek  otworzył  obrady XV sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,   Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  /  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 14 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji następujące projekty uchwał:
jako pkt 7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r
jako pkt. 8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/57/2008 . 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad po wniesionych zmianach. Zapytał czy są 
uwagi do porządku obrad.  W głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad Radni głosowali 
jednogłośnie –14 głosów za.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.



3.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Uchwalenie budżetu gminy na 2008 r.:

1) wystąpienie Wójta Gminy;
2) odczytanie projektu uchwały budżetowej;
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
4) odczytanie opinii Komisji Finansów i Budżetowej;
5) stanowisko Wójta Gminy wobec złożonych wniosków;
6) dyskusja nad projektem budżetu;
7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/57/2007.

      9.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
      10.  Wolne wnioski i informacje.
      11. Wnioski mieszkańców. 
      12. Sprawy różne.
      13. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.
      14. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o realizacji 
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Powiedział, że 
jest  to  czas  przedświąteczny,  czas  wybaczania  przewinień  a  także  czas  radości.  Jest  to  drugie 
spotkanie opłatkowe tej Rady. 20 grudnia do naszej gminy zawitało betlejemskie światełko pokoju. 
Powiedział,  że  korzystając  z  okazji  Mikołajek  przy  współudziale  „Barcji”  rozdał  dzieciom  w 
naszych  szkołach  światełka  odblaskowe.  Przedstawił  także  komunikat  Wojewody  w  sprawie 
dowodów osobistych.   

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań radnych.

Radna Elżbieta Machniak powiedział, że trwa modernizacja stacji uzdatniania wody w Morunach. 
Zapytała czy będą wymieniane rury azbestowe na PCV. 

Radna Ala Wierzbicka powiedziała, że w okresie świątecznym miało być włączone oświetlenie, a 
do tej pory nie ma. 

Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy, zgodnie z procedurą uchwalenia budżetu, poprosił o zabranie 
głosu Wójta Gminy.
 
1) Wystąpienie Wójta Gminy:

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski przedstawił projekt budżetu gminy na 2008 r. Powiedział, że 
projekt jest pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Następnie przedstawił 
planowane zadania inwestycyjne na 2008 r. Przedstawił także założenia do budżetu. Powiedział, ze 
podatki zostały uchwalone na sesji w listopadzie i tymi stawkami się sugerował przy tworzeniu 
budżetu. Podatek rolny ustalony jest według stawki GUS. Powiedział,  że budżet w stosunku do 



roku ubiegłego jest większy o 3 mln o ile inwestycje ze środków unijnych zostaną zrealizowane. 
Następnie Wójt przedstawił planowane dochody i wydatki gminy na 2008 r. Dodał, że budżet jest 
wysoce inwestycyjny oraz że liczy na środki unijne.

2) Odczytanie projektu uchwały budżetowej:
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał  projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2008 r.

3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał uchwałę Nr 881/2007 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie wydania opinii 
o przedłożonym projekcie budżetu na 2008 r.

4) Odczytanie opinii komisji właściwej do spraw budżetu:
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Przewodniczącą  Komisji  Finansów  i 
Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji.

Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka przedstawiła opinię Komisji na temat projektu 
budżetu na 2008  r. / opinia stanowi załącznik do protokołu /

5) Stanowisko Wójta wobec złożonych:
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że zgłoszone wnioski do projektu budżetu zostały 
uwzględnione w całości. 

6)Dyskusja nad projektem budżetu:
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył dyskusję.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że na Komisji Oświaty Radni zadawali pytania. Powiedziała, że budżet może nie jest 
budżetem marzeń, ale zostały w nim ujęte wszystkie wnioski złożone przez radnych i sołtysów. 
Jeżeli uda się zrealizować wnioski inwestycyjne to rok będzie udany.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  budżet  jest  wysoko 
inwestycyjny. Kanalizacja gminy pochłania duże środki, ale nie można odstępować od tego i będzie 
robione  to  stopniowo.  Wodociągowanie  także  będzie  realizowane.  Przez  czas  trwania  naszej 
kadencji nie uda się zwodociągować pozostałej części gminy, ale będzie to kontynuowane. Budżet 
jest bardzo ambitny.  Powiedział,  że rada powinna sobie życzyć realizacji  wszystkich inwestycji. 
Być może uda się zrealizować pomysł na ciepłownię w Barcianach. Należy pracować nad tym, a 
rozwiąże  się  szereg  problemów  związanych  z  ogrzewaniem.  Uważa,  że  budżet  jest  dobrze 
skonstruowany i życzył sukcesów w realizacji.     

7) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej:
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  uchwałę  Nr  XV/67/2007,  po  czym  poddał  ją  pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 14 Radnych – wszyscy byli 
za przyjęciem tej uchwały / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że jest to uchwała „czyszcząca” i nie ma ona 



wpływu na zmianę budżetu, bo to są jedynie przesunięcia między paragrafami i Rada Gminy jest 
władna do takich przesunięć. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie projektu uchwały, zapytał  czy jeszcze 
ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po 
czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, 
głosów wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.   

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  kolejnego 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/57/2007.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że zmiana dotyczy uchwały w sprawie ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługującym radnym. Przez pomyłkę wpisano, że uchwała wchodzi w 
życie z dniem podjęcia. Powinno być – uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2008 r. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie projektu uchwały, zapytał  czy jeszcze 
ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po 
czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za,  1 
głosie wstrzymującym i 2 głosami przeciw / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.   

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Na interpelację Radnej Elżbiety Machniak Wójt Gminy odpowiedział, że nie będą wymieniane rury 
azbestowe na rury PCV. 

Na  interpelację  Radnej  Ali  Wierzbickiej  Wójt  Gminy  odpowiedział,  ę  oświetlenie  bedzie 
uruchomione wkrótce. 

Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Nie zgłoszono.

Ad. 11. Wnioski mieszkańców. 

Pan  Antoni  Staruch mieszkaniec  Asun –  Prezes  Związku Ukraińców w Polsce  Oddział  Asuny 
powiedział,  że  Rada  i  Wójt  już  pracują  druga  kadencję.  Odczytał  życzenia  noworoczne  dla 
Radnych,  Wójta  i  pracowników  urzędu  od  Parafii  Grekokatolickiej  oraz  Ośrodka  Kultury 
Ukraińskiej  w  Asunach.  Następnie  wręczył  Przewodniczącemu  oraz  pozostałym  radnym 
zaproszenie na Małankę 13 stycznia i zaprosił wszystkich do uczestnictwa. 

Sołtys  Sołectwa  Skandawa  –  Robert  Wilamowski  poprosił  o  wcześniejszy  autokar  dla  dzieci 
dojeżdżających do Szkoły Podstawowej w Drogoszach    

Ad. 12. Sprawy różne.

Radny  Wiesław  Gajdowski  złożył  wszystkim  obecnym  i  wszystkim  mieszkańcom  życzenia 
noworoczne od swojej osoby. Życzył radosnego rozpoczęcia roku i takiego samego zakończenia.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 13. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.



Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XIV sesji Rady Gminy wyłożony były 
do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół   został  przyjęty  11  głosami  za,  2  głosami  wstrzymującymi,  1  radny nie  brał 
udziału w głosowaniu. 

Ad. 14. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XV sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                


